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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران از آلودگى آب در حوالى پالایشگاه تهران خبر داد

نفوذ نفت به آب هاى زیرزمینى تهران
عیدى امسال کارگران

چقدر است؟ 
مبناى پرداخت عیدى کارکنان مشمول قانون 
کار، در صورتى که یک سال کامل در محل کار فعلى 
خود سابقه پرداخت حق بیمه داشته باشند، معادل 
دو ماه حقوق پایه آنها محاسبه مى شود. به گزارش 
باشگاه خبرنگاران جوان، تمام کارکنان مشمول 
قانــون کار که طبق تعریف این قانــون «کارگر» 
شناخته مى شوند، مشمول عیدى و پاداش پایان 
 ســال خواهند شــد. عیدى این گروه از کارکنان 
متفاوت از میزان عیدى کارکنان دســتگاه هاى 
اجرایى و دولتى خواهد بــود، به نحوى که عیدى 
آنها به نســبت میزان «حقوق پایه» متغیر است. 
البته قانون کار براى عیدى پایان  سال سقف تعیین 
کرده، به این ترتیب که این میزان نباید از سه برابر 
حقوق پایه مصوب 97 که حدود یک میلیون تومان 
است، بیشتر شــود. همچنین با توجه به این که 
حداقل دستمزد کارگران براى  سال 97 در شوراى 
عالى کار یک میلیون و 111 هــزار و 269 تومان 
تعیین شد، بنابراین عیدى کارگرانى که حقوق پایه 
آنها به این میزان است، 2 میلیون و 222 هزار و 538 

تومان خواهد بود.

 

این تصویر اینفوگرافیک بر مبناى داده هاى بانک مرکزى و از سوى تجارت نیوز تهیه شده است. نکته 
قابل تأمل در آن تفاوت 15 برابرى تهران با سیستان و بلوچستان است.

مردمان کدام استان ها سپرده هاى بانکى بیشترى دارند؟!

گزارش تصویرى

شهروند|  سال گذشته بود که محمد جواد آذرى 
جهرمى، وزیر ارتباطات از طــرح این وزارتخانه براى 
راه اندازى  اینترنت کودکان نام برد و مرکز ملى فضاى 
مجازى یک سند با عنوان «اینترنت کودك در فضاى 
مجازى» را  تهیه و تدارك دید. این ســند همان طور 
که مسیر عملیاتى شــدن را طى کرد، بر منتقدانش 
هم افزوده شــده. نمونه  اخیر این انتقادات را حمید 
شاه آبادى،  معاون صداى رســانه ملى داشته است. 
کسى که طى ســخنرانى اش حوزه کودك  و نوجوان 
را حوزه اى تخصصى دانســته و از کسانى که در این 
حوزه تخصص و مسئولیتى ندارند خواسته پایشان  را 
از این حوزه بیرون بکشند: «وزارتخانه اى که وظیفه اش 
ایجاد زیرساخت فضاى مجازى است، حق ندارد وارد 
 محتواى تولیدى حوزه کودك شود. این حوزه بسیار 
تخصصى است. نباید کسانى به واسطه این که امکانات 
 زیرساختى در اختیارشان است وارد حوزه تولید محتوا 

شوند و باید مقابل این مسأله ایستاد.»  
این نخستین بارى نیست که صداوسیما و وزارت 
ارتباطــات وارد چالــش انحصارطلبى بــا یکدیگر 
مى شــوند. پیش از  این هم وزیر ارتباطات انتقادات 
گسترده اى نســبت به طرح پیشنهادى کمیسیون 
فرهنگى مجلس درخصوص   انحصــار صدور مجوز 
و مقررات صــوت و تصویر در فضاى مجــازى براى 
صداوسیما داشت. آذرى جهرمى یکى از  پیامدهاى 
این انحصار را توقف رشد تولید محتوا در شبکه ملى 
اطلاعات دانسته بود و گفته بود که «صدا و سیما  اعتقاد 
دارد به دلیل آن که پخش تلویزیونى (برادکســت) 
براساس قانون اساسى به صورت انحصارى در اختیار 
این  سازمان است، در فضاى مجازى (برادبند) نیز باید 
این ظرفیت براى آنها فراهم باشد؛ همچنین مدعى اند 
 هرگونه پخش صوتى و تصویــرى در فضاى مجازى 

باید تحت مدیریت و تحــت نظارت و مقررات این 
سازمان  انجام شود.» 

با وجود حواشى اى که این بحث ایجاد کرد 
اما نتایج خاصى دربرنداشت و حالا در شرایط 

فعلى این صدا و  سیماســت که مقابل وزارت 
ارتباطات ایســتاده و مى گوید 

نباید این وزارتخانه وارد مقوله 
تولید محتوا شود.  مسأله اى 
که هنوز چنــد و چون آن 
مشخص نیست و همین 
هــم عاملــى بود تــا از 
رئیس  جمال هادیان، 
مرکز  روابط عمومى و 
اطلاع رســانى وزارت 
ارتباطــات دراین باره 

پرس وجو کنیم و از او بخواهیم واکنش این  وزارتخانه 
درباره سخنان شاه آبادى را شــرح دهد که در ادامه 

مى خوانید:     
  جناب  هادیان همان طور که مى دانید آقاى 
شاه آبادى اخیرا صحبت هایى داشتند درباره 
این کــه وزارت ارتباطات به واســطه این که 
زیرساختى را براى اینترنت کودك فراهم کرده، 
نباید وارد کار تولید محتوا در این حوزه شود. 
وزارت ارتباطات مى خواهد تولید محتوا داشته 

باشد؟ 
ســوال ما هم دقیقا همین اســت که مگر وزارت 
ارتباطات وارد چنین حوزه اى شــده است؟ 
خیر اما پیش از این اجازه بدهید مواردى 
گفته شود؛ نخست آن که براساس آمارها 
بیش از 80 درصد محتواى فضاى مجازى 
که کودکان مان از آن استفاده مى کنند یا 
غیر بومى اســت یا به سن آنها اختصاص 
نــدارد. دو این کــه یک ســرى 
نهادهایــى هســتند که 
وظیفه تولید محتوا دارند 
صداوســیما،  ازجمله 
آموزش وپــرورش، 
کانــون پــرورش 
کودکان  فکرى 
نوجوانــان،  و 
وزارتخانه هایى 
وزارت  چــون 

ورزش و جوانان، ارشاد و ســازمان هاى فرهنگى که 
تعدادشان زیاد اســت اما تاکنون یا قدمى در این فضا 
برنداشته اند یا اگر کارى کرده اند، عقیم و نیمه کاره بوده 
و در نتیجه نگرانى مشترك همه ما درباره کودکان و 

نوجوانان تاکنون بى پاسخ مانده است.
  پس دلیــل واکنش هایى از این دســت 
چیست؛ صرفا به خاطر انحصارگرایى است که 

شاهد چنین برخوردهایى هستیم؟
تا کنون نگاه درستى به این فضا انجام نگرفته و بارى 
بر زمین بوده است. حتما آقاى شاه آبادى و صداوسیما 
هم دغدغه دارند اما باید براى رسیدن به فهم مشترك 
درباره اکوسیستم کودك ونوجوان در فضاى مجازى 
بیایند با هم مذاکره کنیم و امکانات موجود را روى هم 

بگذاریم.
  در حال حاضر وزارت ارتباطات چگونه در 

حوزه زیرساختى وارد شده است؟
وزارت ارتباطات زیرســاخت ها را آماده مى کند و 
بیش از 60 درصد روستاها اینترنت پرسرعت دارند و 
ما در این بخش رشد زیادى داشته ایم؛ اما با وجود این 
پیشرفت محتواى درستى نداریم و در حقیقت روند 
کاریکاتورگونه اى را طى کرده ایم. در این میان رهبرى 
و رئیس جمهورى هم مطالبه دارند و همین هم عاملى 
بود که وزارت ارتباطات تصمیم بگیرد زنجیره تولید 
محتوا را اصلاح کند. این زنجیره حلقه هاى مختلفى 
دارد؛ حلقه اول کودکان و نوجوانان هستند. ابتدا باید 

دید نظرشان چیست و چه چیزى را دوست دارند. 
حلقه بعدى معلمان و  کسانى هستند که در چرخه 

آموزشى حضور دارند. آنها باید چشم هاى ناظر داشته 
و مطلع باشند که فرزندان شان از چه چیزى استفاده 
مى کنند. حلقه سوم پدیدآورندگان آثار هستند، اعم از 
سینماگران انیمیشن سازان و همه اهالى فرهنگ و هنر 
و تولید محتوا و درنهایت حلقه چهارم سکوهاى توزیع 
و پخش است. وزارت ارتباطات مى خواهد ارتباط این 

حلقه ها را تکمیل کند.
  براى تکمیل و به هم رســاندن این حلقه 

تاکنون چه گام هایى برداشته اید؟
ما با نوجوانان صحبت کردیم و طى نظرســنجى 
نظرشان را جویا شدیم، بعد با ناظران صحبت کردیم، 
پس از آن  ایده ها براى تولید محتوا را به سرمایه گذاران 
وصل کردیم و بعد به سکوهاى توزیع و پخش گفتیم 
تا عید 98 اپلیکیشن اختصاصى و توزیع و پخش براى 
بچه ها تولید کنید. تا به حال در کشور چنین فضایى 

وجود نداشته است.
  فکر مى کنید اشتباه موجود در این بحث 

کجاست؟  
صداوسیما اشتباه اســتراتژیکى دارد که مى گوید 
هیچ کس حق تولید نــدارد و ایده هــا را نمى پذیرد. 
اگر کسى در شــهرى دور ایده اى داشته باشد، دیده 
نمى شود؛ اما ما در مقابل صداوسیما نیستیم. همه باید 
با هم کمک کنیم تا انحصارها شکسته شود. در حال 
حاضر به جشــنواره کودك آنلاین که مشغول انجام 
کارهاى آن هســتیم 1120 ایده و فیلم ارسال شده 
اســت. این کار مى تواند عامل اشتغالزایى باشد و باید 

همه به شکل گیرى اش کمک کنند. 

مدیر روابط عمومى وزارت ارتباطات در گفت وگو با «شهروند» به انتقادات معاون صداى رسانه ملى پاسخ داد

باید انحصار ها شکسته شود
 وزارت ارتباطات وارد حوزه تولید محتوا نشده است

 وزارت ارتباطات مى خواهد ارتباط حلقه  هاى تولید محتوا در فضاى مجازى را تکمیل و تسهیل کند
 صداوسیما اشتباه استراتژیکى دارد که مى گوید هیچ کس حق تولید ندارد و ایده ها را نمى پذیرد

  شــهردار اصفهان همزمان با نشســت ضد ایرانى در لهســتان توییت کرده: «این تصویر 
تمبرى است که اداره پست لهستان براى یادبود  اقامت لهستانى  ها در ایران طى جنگ جهانى 

دوم چاپ کرده و بر روى آن نوشته شده: اصفهان شهر کودکان لهستانى.» (عصر  ایران) 

  ســفیر چیــن در عــراق هنــگام حضــور و بازدیــد از حــرم امــام حســین (ع) و حضــرت 
ابوالفضل(ع) اعلام کرد: «تلاش هاى بزرگــى انجام  دادیم تا زوار چینى بــه راحتى در زیارت 

اربعین شرکت کنند.» (مشرق) 

  انتخاب نوشته اســت: «کامپیوتر  iMac  ســاخت آمریکا روى میز کار حسین شریعتمدارى. 
قیمت این کامپیوترها در بازار بین 14 تا   27 میلیون تومان است.» (تسنیم) 

  در این تصویر کار بســیار جالب و 
ارزشمند یک رستوران در کابل را 
مى بینید. در این رستوران تابلویى 
نصب شده تا میزان دور  ریز غذا را 
به مشتریان اطلاع دهد . بد نیست 
بدانید که آمارهاى منتشــر شــده 
از ســوى ســازمان جهانى خواربار و 
کشــاورزى (فائو)  نشــان مى دهد 
درحالى کــه میلیون هــا انســان در 
جهان با مشــکل گرســنگى دســت 
و پنجــه نــرم مى کننــد هرســال 
1.3 میلیــارد تن از مــواد  غذایى و 
محصــولات کشــاورزى دور ریخته 
مى شوند. در این میان 35میلیون 
تن، معــادل 2.7درصــد، در ایران 
دور ریخته مى شود.  دور ریز غذاى 
مــردم ایــران معــادل 60 درصــد 
اســت.  کشــور  نفتــى  درآمــد 
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  رئیس سازمان انرژى اتمى گفت: «اقدامات اولیه براى طراحى سوخت مدرن 20 درصد آغاز شده 
و در آستانه  آن قرار داریم، این محصول با سوخت 20 درصد قبلى متفاوت است .» او در ادامه افزود: 
«در دانش و صنعت  هسته اى آن قدر پیشرفت کرده ایم که به جاى مهندسى معکوس و استفاده از 
طراحى دیگران، خودمان  مى توانیم سوخت جدید طراحى کنیم که این دستاوردى بزرگ براى 
کشور است. راکتور هسته اى تهران  تاکنون با سوخت قدیم کار مى کرد اما سوخت مدرن، بهره ورى 

راکتور را افزایش مى دهد .»

 على اکبر صالحى:   

اقدامات اولیه براى 
طراحى سوخت مدرن 

20 درصد آغاز شد

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

در هـر اتاقى ، محل هـاى امن 
را مشـخص کنیـد  ( مثـلاً زیر 
یـک میـز محکـم یـا کنـار 
یا دیوارهـاى مجاور  سـتونها 

 . ( نها آ

کیفیت آب تهران هم از آن مسائلى است که هر چند 
وقت یک بار ماجرایى جدید درباره اش پیش مى آید. 
مدت ها قبــل بحث بالا  بودن میــزان نیترات موجود 
در آب تهران بــراى ماه ها یکى از موضوعات جنجالى 
رسانه ها بود. بعد از آن هم نشست فاضلاب به  زمین هاى 
کشاورزى و آب هاى سطحى مناطق جنوبى و غربى 
تهران مسأله ساز شد و حالا خبر مى رسد که نفت هم 
از پالایشــگاه هاى اطراف تهران خودش را به آب هاى 
زیرزمینى این شهر رسانده است. این خبر را مدیرکل 
حفاظت محیط زیســت اســتان تهران داده است و 
 کیومرث کلانتــرى در بازدید روز گذشــته از اراضى 
اطراف پالایشگاه نفت شهید تندگویان تهران با انتقاد 
شدید از عملکرد این  مجموعه در حوزه محیط زیست 
گفت: «نفت به چاه هاى آب کشــاورزى و زمین هاى 
اطراف نفوذ کرده و باعث آلودگى آنها شــده  است .»  او 
گفت: «بى توجهى پالایشگاه و سایر واحدهاى نفتى 
منطقه باعث نفوذ نفت به آب هاى زیرزمینى شــده 
است و هم اکنون برخى از  چاه هاى کشاورزى اطراف 
پالایشــگاه آلوده به مواد نفتى هستند .  »  کلانترى با 
بیان این که پالایشگاه نفت تهران به ضوابط و مقررات 

محیط زیســتى توجه نکرده و باعث آلودگى آب هاى 
زیرزمینى  منطقه شده اســت، گفت: «در این رابطه 
اداره حفاظت محیط زیست شهرستان رى بلافاصله 
در دستگاه قضائى طرح دعوى کرده  است و مسئولان 
نفتى باید پاســخگوى اعمال خــود درخصوص این 
آلودگى محیط زیســتى باشــند .   به طــور قطع این 
پالایشگاه در  فهرست صنایع آلاینده محیط زیست قرار 
مى گیرد و مدیران آن نیز به دلیل تهدید علیه بهداشت 

عمومى تحت پیگرد قانونى قرار  خواهند گرفت .» 
مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان تهران با 
ابراز تأسف از عدم برخورد دستگاه هاى اجرایى ذیربط 
در زمینه تولید و نظارت بر  محصولات کشــاورزى و 
آب، گفت: «ســازمان حفاظت محیط زیست موضوع 
را تا رفع آلودگى و پاکســازى منطقه از مواد نفتى از 
 طریق دستگاه قضائى پیگیرى خواهد کرد. سلامت 
شــهروندان این منطقه و مردمى که در مجاورت آن 
زندگى مى کنند یا از  محصولات کشــاورزى تولیدى 
در این منطقه استفاده مى کنند، شوخى بردار نیست 
و در این خصوص هیچ گونه تعارفى با مسئولان  ذیربط 

نخواهیم داشت .  » 

اقدامات اولیه براى 
طراحى سوخت مدرن 

 درصد آغاز شد

باید تحت مدیریت و تحــت نظارت و مقررات این 

با وجود حواشى اى که این بحث ایجاد کرد 

ارتباطات ایســتاده و مى گوید 
نباید این وزارتخانه وارد مقوله 
تولید محتوا شود.  مسأله اى 
که هنوز چنــد و چون آن 
مشخص نیست و همین 
هــم عاملــى بود تــا از 
رئیس  جمال هادیان، 
مرکز  روابط عمومى و 


